

5. The Commission did not give adequate consideration to all of the representations made to the Commission during the public sittings that were held in the month of November, 1982.

6. And such other objections that the undersigned Members may consider applicable in order to carry out the spirit and terms and conditions of the Act in question.

*Signatures of Members:*

Tom McMillan (Hillsborough)

Ronald Stewart (Simcoe South)

Doug Lewis (Simcoe North)

Allan Lawrence (Durham—Northumberland)

Bill Kempling (Burlington)

Bud Bradley (Haldimand—Norfolk)

Dave Nickerson (Western Arctic)

Joe Reid (St. Catharines)

Walter McLean (Waterloo)

Robert Corbett (Fundy—Royal)

The following Objection to the Report of the Electoral Boundaries Commission for the Province of Manitoba, filed with Madam Speaker on Wednesday, March 9, 1983, was considered:

That, pursuant to Section 20 of the Electoral Boundaries Readjustment Act (Chapter E-2, R.S.C., 1970), consideration be given by this House to the matter of an objection to the provisions of the Report of the Electoral Boundaries Commission for the Province of Manitoba, laid before this House by the Speaker on Tuesday, February 8, 1983, on the grounds set forth hereinafter:

1. The Commission failed to give adequate attention and consideration to geographical, political and demographic factors when planning the redistribution of electoral boundaries within the Province, factors which are specifically provided for by subsections 13(c)(i) and 13(c)(ii) of the Electoral Boundaries Readjustment Act to be included in the terms of reference of the Commission.

2. In changing the name of the riding of Portage—Marquette to Portage—Minnedosa, the Commission failed to give adequate consideration to the historical significance of the name Portage—Marquette and the cultural ties which bind the names Portage and Marquette together.

3. The Commission failed to give adequate consideration to the geographic factors and community of interest which tie the communities of Russell, Onanole, Rossburn, Vista, Wasagaming and Binscarth to the area contained within the boundaries of the proposed riding of Portage—Minnedosa and ignored the natural boundary created by Riding National Park when revising the boundaries of the riding of Portage—Marquette.

4. And such other objections that the undersigned Members may consider applicable in order to carry out the spirit and terms and conditions of the Act in question.

5. La Commission n'a pas accordé suffisamment d'attention à toutes les instances qui lui ont été soumises lors des audiences publiques de novembre 1982.

6. Et tout autre motif que les députés soussignés jugent valable pour assurer le respect de l'esprit et des dispositions de la Loi en question.

*Signature des députés:*

Tom McMillan (Hillsborough)

Ronald Stewart (Simcoe-Sud)

Doug Lewis (Simcoe-Nord)

Allan Lawrence (Durham—Northumberland)

Bill Kempling (Burlington)

Bud Bradley (Haldimand—Norfolk)

Dave Nickerson (Western Arctic)

Joe Reid (St. Catharines)

Walter McLean (Waterloo)

Robert Corbett (Fundy—Royal)

La Chambre aborde l'étude d'une opposition au rapport de la Commission de délimitation des circonscriptions électorales pour la province du Manitoba, présentée à Madame le Président le mercredi 9 mars 1983, ainsi qu'il suit:

Que, conformément à l'article 20 de la Loi sur la révision des limites des circonscriptions électorales (chapitre E-2, S.R.C., 1970), cette Chambre étudie le sujet sur lequel est fondée une opposition aux recommandations du Rapport de la Commission de délimitation des circonscriptions électorales agissant pour la province du Manitoba déposé par l'Orateur devant cette Chambre le mardi 8 février 1983, pour les motifs ci-après énoncés:

1. La Commission n'a pas accordé suffisamment d'attention et de considération aux facteurs géographiques, politiques et démographiques lorsqu'elle a planifié le redécoupage des circonscriptions électorales à l'intérieur de la province, facteurs qui, en conformité des articles 13c)(i) et 13c)(ii) de la Loi sur la révision des limites des circonscriptions électorales, devaient être inclus spécifiquement dans le mandat de la Commission.

2. En remplaçant la désignation de la circonscription de Portage—Marquette par Portage—Minnedosa, la Commission n'a pas accordé suffisamment d'attention à l'importance historique du nom de Portage—Marquette et aux liens culturels qui lient les noms de Portage et de Marquette.

3. La Commission n'a pas accordé suffisamment d'attention aux facteurs géographiques et à la communauté d'intérêts qui lient les communautés de Russell, Onanole, Rossburn, Vista, Wasagaming et Binscarth au secteur contenu dans les limites de la circonscription de Portage—Minnedosa proposée et n'a pas tenu compte de la frontière naturelle que constitue le parc national Riding lorsqu'elle a révisé les limites de la circonscription de Portage—Marquette.

4. Et tout autre motif que les députés soussignés jugent valable pour assurer le respect de l'esprit et des dispositions de la Loi en question.